
2.4 Určitý člen 

V řečtině se určitý člen také skloňuje. Vždy se musí shodovat s podstatným jménem, 

s nímž se pojí, v pádě a čísle. Obvykle se nachází bezprostředně před podstatným 

jménem.  

pád číslo 

 jednotné množné 

nominativ ὁ οἱ 

akuzativ τον τους 

 

Příklady 

• βλεπεις τον ἀγγελον.   – Vidíš anděla. 

• οἱ ἀγγελοι βλεπουσιν.  – Andělé vidí. 

• ἀνθρωπος βλεπει τους ἀγγελους. – Člověk vidí anděly. 

Naproti tomu ὁ λογον nemůže být správné, protože ὁ se neshoduje (v pádě) s λογον. 


